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V předvánočním čase, kdy si začínáme užívat 
zimního počasí, adventní pohody a radosti, 
nastala chvíle loučení s naší oblíbenou asis-
tentkou, Vendulou Škvorovou, jež fungovala 
také jako provozní zaměstnankyně Nony. 
Nyní odchází na mateřskou dovolenou. Místo 
ní jsme přivítali novou kolegyni do našeho 
ryze ženského týmu, Andreu Zikovou, která 
již 20 let žije v Letech. Andrea je matkou 
dvou dětí a práce s malými dětmi ji naplňuje 
a především baví. V následujícím rozhovoru 
se ale vrátíme k naší Vendulce, na kterou 
budeme všichni rádi vzpomínat a přejeme jí 
především mnoho zdraví a plno radostných 
chvil s jejím miminkem.

OCHUTNÁVKA MENU 
ŠKOLNÍ KUCHYNĚ

20. 12. v 16 – 19 hod.
přímo ve školní jídelně nové budovy  

 ZŠ Karlštejnská 571.

O tom, jak bude nová školní kuchyně fungo-
vat pro veřejnost si s námi povídala regio-
nální ředitelka provozu společnosti Scolarest 
paní Milena Šafaříková.

Pro koho budete vařit?
Pro MŠ a ZŠ Lety i širokou veřejnost.

Na co se můžeme těšit? 
Obědové menu bude obsahovat polévku, 
jeden druh hlavního jídla a nápoj.

Kolik bude obědové menu stát?
Pro dospělé strávníky 90 Kč. Pro děti dle 
jejich věku.

Kde bude jídelníček zveřejněn?
Na facebooku Letováci, na webu  
novy.mujscolarest.cz a samozřejmě  
ve vestibulu školní jídelny.

Kdy a jak bude možné si  
oběd objednat?
Vždy den předem do 12 hod. – přes web, 
telefonicky nebo emailem. Ke stravování 
ve školní jídelně se lze přihlásit e-mailem 
zr.8830@scolarest.cz nebo na tel. 731 438 260 
či 731 438 535. Cena karty je 100 Kč.

Kdy a kde budou obědy vydávány?
Každý všední den od 11 do 12 hod. v jídelně 
nové školní budovy na adrese Karlštejnská 571.

Bude možné si oběd odnést domů?
Obědy lze konzumovat přímo v jídelně nebo 
vám ho rádi připraví k odnosu do vratné 
ekologické RE krabičky, za kterou bude při 
prvním odběru účtována jednorázová vratná 
záloha 80 Kč.
Děkuji za upřesnění.   Markéta Huplíková

Nová školní kuchyně 
vaří od 3. ledna 2022  
i pro veřejnost

Vánoční čas a loučení 
s naší asistentkou
Milí Letováci, v tomto školním roce vám ve článcích 
ze Školinky Nona představujeme náš tým, bez 
kterého by Nona nebyla Nonou.

Jak dlouho jsi v Noně pracovala? 
A na co budeš nejraději vzpomínat?
Pracovala jsem zde krásné čtyři roky. Nona 
je pro mě opravdu rodinné prostředí, které se 
nelehko opouští. Moc ráda budu vzpomínat 
na své kolegyně, ale také na děti i rodiče. 
S přítelem čekáme miminko, dalšího člena 
rodiny a třeba i budoucího žáčka Nony. Jinak 
bych z Nony neodcházela.

Co tě nejvíce bavilo na práci v Noně?
Asi nejvíce moje role svačinářky (smích). 
Připravovala jsem dětem každý den dopolední 
i odpolední svačinky a vždy mne těšilo, jak 
jim chutná. Děti jsem při přípravě svačin vždy 
ráda zapojovala, pomáhaly mi s přípravou po-
mazánek nebo při pečení oblíbeného perníku.

Máš nyní představu, zda by ses  
po mateřské chtěla do Nony vrátit, 
nebo se vydáš jiným směrem?
Umím si představit, že se vrátím a určitě by to 
byla radost. Zároveň bych se nebránila novým 
možnostem.

Jaké zkušenosti si z Nony odnášíš? 
Co jsi se ve Školince naučila?
Každodenní režim s dětmi mi dal určitě hod-
ně. Umím spousty říkanek a písniček. Tipů 
na tvoření a další aktivity budu mít nespočet.

Když si na svou práci u dětí  
vzpomeneš, co tě nejvíce naplňovalo?
Dětský smích, který vycházel ze třídičky, nebo ty 
chvíle, kdy se děti chodí ráno pomazlit a přivítat.

Je něco, o čem už teď víš,  
že ti bude chybět?
Budou mi chybět všechny děti, kolegyně, prá-
ce jako taková a určitě i malebné okolí školky.

Když jsi každé ráno otevřela dveře 
Nony, jaký pocit jsi v sobě cítila?
Především pozitivní. Každý den je ve Školince 
přichystán bohatý program pro děti – diva-
dlo, pečení, lesní výpravy a mnoho dalších. 
Takže stejně jako děti, i já jsem se těšila, co 
nového společně zažijeme.

Jak bys popsala práci  
s dětmi třemi slovy?
Radost, strach a smích.

Napadá tě něco, co bys chtěla 
 s námi ještě sdílet?
Snad už jen to, že Školince Nona přeji mnoho 
dalších let plný dětí a smíchu. 
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POZVÁNKY NA AKCE

2021 
Ochutnávka menu 
školní kuchyně
l 20. prosince 16-19 hod.  

školní jídelna ZŠ Lety

Veřejné zasedání obce Lety
l 20. prosince od 19 hod.  

školní jídelna ZŠ Lety

2022
Bílá místa Berounska: 
přednáška Letovské akademie
l 20. ledna od 18 hod.  

školní jídelna ZŠ Lety

Masopust s hasiči
l 29. ledna od 13.45 hod.  

letovská náves a průvod obcí

I z dalších otázek však bylo jasné, že rodiče 
chtějí mít 100% jistotu. Jaká je přesně Vaše 
koncepce? Není 20 dětí na třídu příliš 
mnoho? Budou mít ve třídě asistenta? Bude 
angličtina s rodilým mluvčím? Dotazy, které 
by člověk čekal u soukromé školy.

Sešly se dva rozdílné světy

Ti, jejichž děti navštěvují velké státní školy 
v okolí se nestačili divit. 20 dětí na třídu 
je mnoho? A co našich 29 v dobřichovic-
ké škole? Dva rozdílné světy, které se v tu 
chvíli sešly v jedné místnosti, ovšem skýtají 
obrovský potenciál. Hledejme cesty, jak 
může každý z nás pomoci, protože ti, kteří 
se doteď na budování nové letovské školy 
podíleli, nasadili všechny své síly pro to, 
aby stála škola, která bude příjemným mís-
tem pro děti, učitele i rodiče. „Je to cesta 
klikatá, čítající mnoho překážek, někdy 
i lákadel, jak slevit ze svých ideálů”, zdůraz-
nila starostka Bára Tesařová a pokračovala: 
„Všichni jdeme do rizika.“
Nejen rodiče, kteří své děti svěří do zcela 
nové, praxí neověřené školy, ale i obec, která 
v roce 2016 začala pracovat na projektu školy, 
musela vykoupit pozemky, aby měla škola 

Život je risk
Před listopadovým setkáním rodičů s novou paní ředitelkou ZŠ Lety Mgr. at MgA. Romanou 
Šindlářovou panovala zvědavost a nejistota, kterou naznačil hned první dotaz: „Jak byste nás, 
paní ředitelko, přesvědčila, abychom své dítě dali do nové školy?“ Odpověď byla jasná: „Chci 
vytvořit co nejuniverzálnější školu, kde by se děti cítily dobře, budovaly kamarádské vztahy  
a s radostí a chutí se učily. Mojí prioritou jsou kvalitní pedagogové, kteří pro svůj předmět děti 
nadchnou a vytvoří v nich třeba k tomu svému oboru lásku na celý život.”

kde stát, najít dotace, vybrat stavební firmu 
a projít s ní celý proces v době, kdy ceny 
stavebních materiálů enormně rostly, hrozily 
výpadky pracovních sil atd. Přesto v každém 
okamžiku věřila, že cíl bude dosažen.
Ve chvíli, kdy čtete tyto řádky, už je nová 
školní budova nejspíš zkolaudována a školní 
jídelna je připravena otevřít své brány dětem, 
učitelům i veřejnosti. Nový web školy je hotov 
a paní ředitelka sedí nad školním vzdělávacím 
plánem a stohem životopisů potenciálních 
učitelů.

Jsme ochotni věnovat  
svůj čas a své schopnosti?

Pojďme tento proces podpořit. Nabídněme 
své síly my, kterým je blízké vzdělávání, my, 
kteří dokážeme vést zajímavý kroužek či víme 
o někom dobrém, my kreativci s výtvarným 
nadáním i my, kteří dokážeme přiložit ruku 
k dílu a pomoci manuálně. Je toho mnoho, 
kde můžeme paní ředitelku podpořit, aby 
vyrostla škola dle našich představ.
Jak zmínil na závěr besedy jeden z účastníků, 
obdivuje, že si paní ředitelka vůbec vybrala 
tak náročné povolání učitele a má odvahu své 
zkušenosti nyní vložit do zcela nové školy. 

Poděkování
l Děkujeme Terezii Vejrostové za tvorbu 

pozvánky na besedu s paní ředitelkou  
ZŠ Lety a akce MŠ Lety.

l Děkujeme Janě Klimentové  
za dlouholetou podporu obce a MŠ Lety 
tvorbou plakátů na společné akce.

Pojďme od kladení požadavků přejít k nabíd-
ce svých schopností a rukou k dílu.
Děkujeme. Markéta Huplíková

Více k podobě nové základní školy  
se dozvíte na straně 11.

I letos chodily po Letech skupinky čertů a andělů, kteří doprovázely svého Mikuláše.
 Foto Katka Kabilková

Mikuláš v naší školce.
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VÍTE, ŽE…

DOPRAVA

• Sběrné místo v ulici Polní bude uza-
vřeno od 6. 12. 2021 do 28. 2. 2022. 

• Obecní úřad bude od 23. – 31. 12. 
2021 pro veřejnost uzavřen. Dne 22. 
12. bude otevřeno od 8 do 16 hodin. 

• Začátkem nového roku budou opět 
po obci rozmístěny modré kontejnery 
na vánoční stromky. Používejte je 
prosím výhradně na vánoční stromky. 
Bližší informace budou na webu obce 
a rozesílány Mobilním rozhlasem. 

• Výběrové řízení na dodavatele stavby 
Rekonstrukce ulic V Kanadě a Kejnská 
vyhrála před dalšími pěti zájemci, kteří 
podali nabídky elektronicky na profil 
zadavatele obce, západočeská firma 
STURMBAU s.r.o., a to s nabídkou 
v hodnotě 2.979.799,34 Kč bez DPH. 

• Výběrové řízení na dodavatele projek-
tu „Doplnění chodníku na křižovatce 
U Tří lip” vyhrála také stavební firma 
STURMBAU s.r.o., a to s nabídkou 
v hodnotě 521 203,44 Kč bez DPH. 

• V průběhu prosince bude vyhlášeno 
výběrové řízení na pořízení vybavení 
školní budovy. Soutěž bude rozdělena 
na část vybavení nábytku včetně škol-
ních pomůcek a IT vybavení. Dodávku 
předpokládáme do konce dubna 2022. 
Na vybavení chceme zažádat o dotaci 
k 15.12. 2021 u MAS Karlštejnsko. 

• Podle nové kalkulace pro sazbu vod-
ného na rok 2022 pro dolní tlakové 
pásmo, které čerpá karlickou vodu, 
dojde letos opět ke zlevnění. Za kubík 
vody zaplatíme od ledna 49,32 Kč 
s DPH. Pro porovnání – pro rok 2021 
byla cena 50,89 Kč s DPH. O rok dříve 
jsme platili 54,42 Kč s DPH/m³. 

Zázraky se od Vánoc přeci očekávají. Ježíšek k nám poslal krásný stříbrný smrk, které-
mu místo na návsi před kapličkou moc sluší! Děkujeme Čapkům, že stromeček darovali, 
a také firmě Osbet, Petrovi Růžičkovi a Jirkovi Hudečkovi, že takto stromeček bez zlome-
né větvičky přepravili na nové dočasné vánoční působiště.  Bára Tesařová

Street Art dorazil i do Letů. Bohužel!  
Posprejovaná zídka naproti kontejnerům  
na Hvězdárnách je toho důkazem. 

Z důvodu stále hustější dopravy byla na Stře-
dočeském kraji oprášena 20 let stará myš-
lenka – obchvat obcí směrem od Prahy přes 
Mořinku až k nám. Projekt přeložení krajské 
silnice II/116 měl být původně spojnicí mezi 
D5 a R4, ovšem vzhledem ke komplikované-
mu přemostění údolí Berounky byl zkrácen. 
Navíc obec Hlásná Třebaň zakončení pře-
ložky na svém katastru odmítla, proto bude 
krajská silnice končit v Letech.

Lety si daly podmínku zakončení krajské silnice 
směrem od Mořinky na našem kruhovém 
objezdu jedině za předpokladu, že bude 
Středočeským krajem vybudován obchvat naší 
obce tak, jak je předpokládán v územní rezervě 
územního plánu, tj. severovýchodně od stávající 
krajské komunikace II/116, kde bude míjet i ne-
bezpečnou šikanu při průjezdu osadou Jitřenka 
(obávané esíčko nad novou budovou ZŠ).

Dočkáme se obchvatu Letů?

Dějí se u nás ale věci!

V našem územním plánu bude muset dojít 
ke změně č. 2, protože je třeba přeložku 
“ohnout” ze směru na Hlásnou Třebaň 
směrem na Lety. Tím zasáhne jiné pozem-
ky, než bylo v původním územním plánu 
z roku 2000 předpokládáno. Stávající silnici 
na Mořinku bude tak možné využít pro 
pohyb pěších a cyklistů. Obec Mořinka také 
požaduje zřízení zastávky BUS pro lokalitu 
„V Chaloupkách“.
Vzhledem ke komplikacím a velkému rozsa-
hu projektu bude přeložka etapizována. Její 
realizace se může rozprostřít do dalších 15 let. 
Náš úsek přeložky nazvaný „II/116 Lety, 
přeložka“ bude sledován jako „podmiňující“ 
investice.
Investorem celé akce je vlastník komunikace, 
tedy Středočeský kraj. V současné chvíli není 
možné přesně říci, kolik bude její realizace 
stát. Bude záviset na tom, v jakém čase se 
vše podaří zrealizovat, kolik bude potřeba 
vykoupit pozemků a za jakých finančních 
podmínek.  Bára Tesařová

Při hlášení poruchy veřejného osvětlení identifikujte  
prosím lampy dle čísla na novém kovovém štítku.  

K hlášení poruchy lze využít formulář na webu obce  
nebo aplikaci Mobilního rozhlasu, přes kterou lze zasílat 

 i jiné připomínky včetně fotografií.
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Děti ze Školinky Nona a MŠ Lety sklidily 
zasloužený potlesk za odvahu vystoupit před 
publikem. Stánků bylo nepočítaně, děti řádily 
na obří skluzavce, soutěžily s Oldou Burdou 
nejen v oblíbené soutěži, kdo dřív sní kus 
posvícenského koláče, barvily polštářky, jezdily 
na ponících, střílely z luku a užívaly si jízdu 
na ručně poháněném dřevěném kolotoči. Hasi-
či předvedli zásah na cvičně hořícím kontejne-
ru a získali tak srdce mnoha malých „soptíků“.
Místní kapely podtrhly uvolněnou atmosféru. 
Naše noviny předaly cenu za práci v regio-
nu Dolní Berounky, Letovští ocenili Jardu 
Kocoura za šíření dobrého jména naší obce. 
A jelikož Jarda (jak jinak) připravoval ve Srubu 
posvícenské husy, převzala cenu jeho žena 
Dominika. Třída Včelek MŠ Lety pro nás 

připravila pohoštění v podobě grilovaného 
prasátka a točeného MMX piva, provozovatel 
naší nové školní kuchyně, společnost Scolarest, 
slavila úspěch s poctivými jitrnicemi a výbor-
nou tlačenkou. Závěrečná ohňová show diváky 
nadchla tak, že na tradiční lampionový průvod 
vyrazili tentokrát mladí i ti starší.
Děkujeme všem, kteří se na přípravě a průbě-
hu posvícení podíleli, a že jich bylo mnoho. 
Dovolte, abychom tentokrát poděkovali 
Ivance Melicharové a Lucii Kvasničkové z le-
tovského úřadu, našim hasičům a panu Zdeňku 
Žáčkovi, který jako každým rokem věnoval 
výtečné posvícenské koláče a tradiční kremrole, 
po kterých se opět rychle zaprášilo. 
 Markéta Huplíková

 Fota: Bára Tesařová a Markéta Huplíková

Cena  
pro Jardu Kocoura
Letovskou cenu za šíření dobrého 
jména obce Lety získal Jarda Kocour, 
provozovatel oblíbené restaurace 
U Srubu. 

Se čtenáři Letováku  
se Jarda Kocour podělil o dojmy:

„Chtěl bych moc poděkovat. Je krásné, 
když si toho, co děláš, všimne taky 
někdo jiný. Baví mě práce, kterou jsem 
si vybral, protože mám rád, když něco 
dělám a hned za sebou nebo před 
sebou vidím výsledek (smích).“

Svatý Martin nás  
pěkně zahřál u srdce
V sobotu 11. listopadu se na letovské návsi slavilo ve velkém. 
Po dvouleté pauze dorazil Martin na koni a lidé se mohli opět 
setkat a pobavit u teplých kaštanů, svařeného vína či medoviny. 
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Výše poplatku je stanovena na základě velikosti 
odpadové nádoby a frekvence svozu. Za rok 
proběhne 26 svozů (1x za 14 dnů). Na webu obce 
v sekci „Odpady“ lze využít jednoduchý simulátor 
a spočítat si, kolik v příštím roce za danou po-
pelnici zaplatíme. Zobrazuje se i informace, jaká 
cena připadá na jednu osobu žijící v domácnosti. 

Přehledná tabulka nových cen:

Majitelé rekreačních objektů budou platit 
stejnou cenu jako kdyby měli 120 l nádobu 
sváženou 1 za měsíc. Od obce opět dostanou 

plastové pytle odpovídajícího objemu, které 
mohou na odpad použít a vhodit do kontejnerů 
na směsný odpad. Nový zákon stanoví povin-
nost platit poplatek za odpad z každé vlastněné 
nemovitosti v dané obci. Majitelé několika 
domů či chat tak budou muset platit za každou 
svou nemovitost. Obecně závazná vyhláška 
nestanoví žádné výjimky z této povinnosti.

Jak zaplatit za odpad?

Prosíme občany o včasné zaplacení poplatků 
za odpad, je to povinnost nás všech. Splatnost 
poplatku za odvoz a likvidaci odpadu je pro 
všechny majitele nemovitostí do konce dubna 
každého roku. Platit lze na obecním úřadu 
hotově nebo platební kartou. Další možností 
je platba na účet 388027399/0800 s odpovída-
jícím variabilním symbolem:
■ 1337010xxx – v případě čísla popisného
(č.p.) je nutno za xxx doplnit 3 mistné číslo
nemovitosti

Poplatky za odpad se změní
V souvislosti s novelou zákona o místních poplatcích, která vstoupila v platnost 
1. ledna 2021 a přinesla změny u poplatku za odpad, bylo nutné pro rok 2022 vydat 
dvě nové obecně závazné vyhlášky obce a správně v nich specifikovat typ, název 
i správu poplatku za komunální odpad dle platné legislativy.

■ 1337020xxx – v připadě čisla evidenčniho
(č.e.), je nutno za xxx doplnit 3 mistne čislo
nemovitosti
(vzor: variabilní symbol pro č.p. 17 bude 1337010017)
(vzor: variabilní symbol pro č.e. 390 bude 1337020390)

Novinkou příštího roku v platbách poplatků 
bude možnost placení přes QR kód, který 
vám vygenerujeme a zašleme přímo do va-
šeho emailu. Kdo chce využít této možnosti, 
musí jen sdělit obecnímu úřadu (osobně, 
emailem na ou@obeclety.cz) svůj email, 
na který chce informace o platbě dostávat.

Veškeré informace k platbám poplatků nalez-
nete na webu obce v sekci „úřad“ v podsekci 
„poplatky“. Z důvodu nových vyhlášek a nového 
nastavení poplatků bude nutno vyplnit nový 
formulář ,,Ohlašovací povinnost“. Tento bude 
distribuován do poštovních schránek a ke stažení 
na webu obce. Dále bude zasílán všem občanům 
prostřednictvím Mobilního rozhlasu. 

inzerce

 objem frekvence svoz/rok ceny od
 nádoby svozu  1. 1. 2022

 120 14 dní 26 2180
 120 měsíční 13 1090
 240 14 dní 26 4370
 240 měsíční 13 2180
 1100 14 dní 26 20020
 1100 měsíční 13 10010
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Ke slavnostnímu podpisu zakladatelské 
smlouvy nového svazku došlo 8. října 2021 
v městském sále v Černošicích za přítomnosti 
všech šestnácti starostů.
Smyslem nově založeného DSO je zřízení 
a provozování vlastní společnosti, která bude 
komplexně řešit problematiku odpadového 
hospodářství v členských obcích.
Podle Petra Webera, místostarosty městyse 
Karlštejn a prvního ustaveného statutární-
ho zástupce DSO, se jedná o klíčový krok 
směrem k odpovědnému a racionálnímu 
odpadovému hospodářství, jehož náklady 
obce potřebují mít více pod svou kontro-
lou. „Platby za svoz a zpracování odpadů se 
neustále zvyšují a bohužel to bude pokračovat 
– rostou náklady i poplatky. Jako řádní hos-
podáři chceme dohlédnout na to, aby dopady 
zdražování na naše obce byly v budoucnosti 
co nejmenší,“ uvedl Weber.
Podobným rozhodnutím a vývojem prošly 
v nedávné minulosti i další svazky obcí, 
například Malá Haná či Dolnobřežansko, kde 
již takováto meziobecní spolupráce dlouho 
funguje a které jsou pro Dolní Poberouní 
nyní zajímavým vzorem.
Starosta Černošic Filip Kořínek doplňuje: 
„Svoz a zpracování odpadu je služba, kterou 
si mohou obce zajistit samy, místo aby ji 
outsourcovaly komerčním společnostem. 
V oboru bohužel není konkurence, která by 
nám spolehlivě zajistila dobré podmínky“.
„S novým zákonem o odpadech musí obce 
mít co nejpřesnější informace o hmotnosti 
jednotlivých druhů odpadu alespoň v mě-
síčních intervalech, aby byly schopné uřídit 

náklady na odpadové hospodářství. Svozové 
firmy bohužel tyto informace velmi nerady 
předávají“, vysvětluje starostka obce Lety, Bar-
bora Tesařová. „Odpadový zákon také zavedl 
limity množství směsného odpadu ukláda-
ného na skládky. Potřebujeme proto pracovat 
s přesnými údaji, abychom mohli uplatňovat 
slevu na “skládkovacím” poplatku.“

Nová odpadová společnost  
začne svážet 1. července 2022

DSO Poberounské odpady již zvolilo své 
vedení, kde je pět zástupců členských obcí: 
za Karlštejn Petr Weber, za Černošice Filip 
Kořínek, za Lety Barbora Tesařová, za Řevni-

ce Tomáš Smrčka a za Liteň Filip Kaštánek. 
Obce společně založily komunální společnost 
POBERO, s.r.o. 
Z 15 uchazečů byl vybrán výkonný ředitel, 
kterým se stal Mgr. Jan Marek. V současné 
době vedení společnosti připravuje výběrové 
řízení pro nákup svozové techniky. Nová spo-
lečnost bude odpad z členských obcí svážet 
od 1. července 2022.
Na obyvatele členských obcí by změna 
neměla mít bezprostřední dopad, jen budou 
odpad svážet nová vozidla, pod značkou PO-
BERO. Každá obec může nadále mít vlastní 
systém, co se týče frekvence svozu, typu 
nádob a struktury poplatků, které platí její 
obyvatelé.  (bt)

Obce a města podél Berounky 
si budou samy svážet odpad

Založily společnost POBERO, s.r.o.
Všech jedenáct členů svazku obcí Region Dolní Berounka a společně s nimi dalších pět obcí 
založilo nový Dobrovolný svazek obcí (DSO) – Poberounské odpady – Černošice, Všenory, 
Dobřichovice, Lety, Karlík, Řevnice, Zadní Třebaň, Hlásná Třebaň, Karlštejn, Srbsko, Tetín, a dále 
Třebotov, Liteň, Koněprusy, Svinaře a Skuhrov. Počet obyvatel svazku obcí se blíží 30 tisícům.

Podpis smlouvy starosty obcí.
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Oslavy 100. narozenin 
letovského Sokola trvaly 
celý podzim. Letovští  
i přespolní, dospělí i děti, 
prostě všichni sportovní 
nadšenci se mohli zúčastnit 
tenisového, nohejbalového 
či pingpongového turnaje. 
Děti si mohly dokonce 
zahrát tenis se svými 
rodiči nebo strávit noc 
na sokolce. A to vše v rámci 
oslav kulatých narozenin. 
Závěrečná akce byla ryze 
společenská a o to více 
udělala radost. Zvláště pak 
starší generaci.

To už je důvod k oslavám
100 let

V sobotu 6. listopadu úderem čtrnácté hodiny 
byla zahájena výstava ke 100letému výročí za-
ložení letovské jednoty. Návštěvníci si mohli 
prohlédnout fotky, dobové kroje či sportovní 
nářadí, které využívali naši předchůdci, ale 
i nové nářadí, které se podařilo získat díky 
dotacím a sponzorským darům. Dlouholetí 

členové Sokola zkoumali historické kroniky, 
děti hledaly svá sportovní fota na stěnách 
vyzdobené sokolky a všichni se hlasitě smáli 
nad plakáty a vtipy Bořka Švéda, výrazné 
osobnosti letovského Sokola. Nálada a vzpo-
mínky vydržely až do večera, kdy se spontán-
ně začalo tančit a zpívat. 

Výstava 100 let Sokola  
přilákala mladší i starší generaci
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Organizátoři vytvořili velmi příjemné  
a milé vzpomínkové místo

„Strašně mi spadnul kámen ze srdce. Byla 
jsem velmi nervózní. Nevěděla jsem, jak 
lidé výstavu přijmou, a zda-li vůbec někdo 
dorazí. Byla jsem přímo nadšená vysokou 
účastí a vřelou reakcí na výstavu. Stálo to 
za námahu a musím poděkovat všem, kteří 
mi pomáhali. Mému manželovi Bohoušovi, 
který je starostou Sokola, a velkým sokol-

ským srdcařům Katce Kabilkové a Pavlovi 
Václavkovi. Jen jediné věci nám je líto, a to 
zrušení Sokolského plesu. Ples, který měl 
tyto oslavy završit, musel být přeložen, a to 
díky nastalé situaci s covidovými opatření-
mi, na jaro 2022“.
Tak nám nezbývá jen si přát, aby se už 
konečně vše uklidnilo a mohli jsme bez 

problémů pořádat sportovní, ale i spole-
čenské akce. Ještě musíme zmínit, a hlavně 
poděkovat za sponzorské dary, které jsme 
obdrželi na náš bankovní účet, jako ohlas 
na výstavu. Děkujeme.
Přejme letovskému Sokolu mnoho úspěš-
ných sportovních a společenských let! 
 Tým TJ Sokol Lety

A co říká o výstavě Renata Tesařová, hospodářka Sokola a hlavní organizátorka?

Byl jsem nadšený! Zavzpomínal 
jsem, potkal jsem kamarády a vrátil 
se do dětství. Moc děkuji za tuto 
vzpomínkovou akci!“ 
Nechal se slyšet dlouholetý člen 
letovského Sokola Petr Krička (69).

Hezká a velmi podařená akce. Letovský 
Sokol si tuto akci ke svému výročí 
zasloužil. Jsem rád, že Borek Švéd měl 
na výstavě svůj koutek! Neboť Borka 
považuji za pilíř Sokola, za patriota, 
který žil Sokolem až do své smrti!“ 
Říká letitý člen, patriot a bývalý starosta 
místního Sokola Josef Cmíral (75).

Vzhledem k situaci (nejen v tomto 
státě, ale i v celé Evropě), do které 
připadlo naše krásné výročí 
založení Sokola, považuji tuto 
akci za dvojnásobně povedenou 
a vysoce žádoucí. Jednak po relativně 
nejisté době spolkových činností 
a shromažďování osob vůbec, to 
bylo příjemně zorganizované setkání 
sousedů a pamětníků a za druhé 
upevnilo povědomí o Sokole 
a tělesné zdatnosti v obci vůbec, 
což je záležitost v dnešní 3D, 5D 
a Covid 19 době pro mnohé mladé 
věc ne zcela přitažlivá a zajímavá. 
Takže si myslím, že jádro Sokola 
je zdravé a nastoupená cesta jistě 
přinese v lepších časech řadu dalších 
úspěchů a stabilní členskou základnu,“ 
Říká dlouholetý člen Sokola Jirka Tesař (71).

Stěna věnovaná osobnosti letovského 
Sokola Ing. Liborovi Švédovi.
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Stavba základní školy startovala 
na podzim 2020. Jak jste v průběhu 
stavby pocítili vliv covidových opatření? 
Myslím si, že tahle nelehká doba se dotkla 
každého odvětví, nejen stavebnictví. Člověk 
musí být obezřetnější, víc předvídat, ale stejně 
nevíte, co vám zkříží plány. Naštěstí na nás 
Covid neměl velký dopad. V dnešní digitální 
době se dá hodně věcí vyřešit online (jednání 
s architekty, pracovním týmem,…), ale stavbu 
tak neumíme postavit – zatím. :) Proto jsme 
se snažili zavést celofiremně i na stavbě 
taková opatření, která by neohrozila stavbu, 
ale hlavně zdraví lidí, kteří na ní každý den 
pracují. Velkou výhodou je, že stavíte na čers-
tvém vzduchu – takže rozestupy a pravidelné 
větrání bylo aplikováno automaticky.

Jak se stavěla škola  
v době covidové?
Povídali jsme si se stavbyvedoucím společnosti Konsit, a.s. 
o stavbě naší první základní školy, Ing. Kirillem Polozhiym.

Kolik lidí na stavbě průběžně pracuje? 
Pohyb lidí na stavbě je opravdu různý. Závisí 
to od fáze, ve které se stavba zrovna nachází, 
jak je naplánovaný den, co všechno se musí 
stihnout, jak si dobře zorganizujete subdoda-
vatele,… ale odhadem je to kolem 20 – 40 lidí 
za den.

Jak se vám spolupracuje s místními? 
Musím uznat, že je tady vidět ochota, 
soudržnost a spolupatřičnost menší obce. 
Za celou dobu stavby jsem se setkal jen s mi-
lými lidmi, kteří se upřímně zajímali o naši 
společnou stavbu, podporovali nás, dělali 
„strážníky“ ve večerních hodinách. Nejvíce 
přínosné bylo, že každý tady znal někoho, 
kdo by nám s něčím případně uměl pomoct, 
proto se někdy povedlo sehnat a udělat 
i „nemožné“. Je skutečně vidět, že tady žijí 
lidé, kterým na jejich obci záleží a dění tady 
jim není lhostejné. Úzce jsme spolupracovali 
i s betonárkou OSBET a i tady bylo vidět, že 
lidem v jejich obci na stavbě skutečně záleží. 
Betonárka se nám snažila vycházet vstříc 
zejména časově – dalo by se říct, že dodávka 
byla téměř bez čekací lhůty.

Rok 2021 byl v oblasti stavebnictví 
velmi náročný? Jak se vám dařilo řešit 
růst cen materiálu, prodlužování  
čekacích lhůt apod.? 
Rok 2021 opravdu nebyl lehký a bylo to cítit 
zejména na stavebním materiálu. Buď nebyl 
vůbec k sehnání, nebo jeho cena narostla 
v průměru o 300% oproti minulému roku. Na-
štěstí, naše společnost není na trhu nováčkem 
(historie sahá do roku 1929) a máme dobrou 
pověst u subdodavatelů, kteří se nám snažili 
vycházet vstříc. Některé ceny se nám podaři-
lo zasmluvnit hodně v předstihu, čímž jsme 
předešli větším finančním ztrátám, některé ale 
ne. Někdy jsme ale i my museli řešit problém 
s chybějícím materiálem, nebo delší čekací 
dobou. Např. na takovou běžnou věc, jakou 
je polystyrén, byla čekací doba 4 měsíce. OSB 
desky byly na trhu doslova nedostatkové zboží. 
Naštěstí, v tomhle nám pomohla paní starost-
ka. Zorganizovala výrobu a dodání prken pro 
bednění celé střechy z letovského lesa.

Na co se můžeme  
v naší nové škole těšit?
Především se můžete těšit, že budete mít ško-
lu! Škola je stavěna neobvyklým způsobem 
– ze sendvičového zdiva, které rovnou vytváří 
hotovou fasádu budovy. Ta je doplněna kon-
trastními okny ve žluté barvě. Vedlejší budova 
mateřské školy je se školou základní propoje-
na proskleným krčkem. Uvnitř se žáci můžou 
těšit na zajímavé vizuální prostředí, které je 
snad podnítí k dobrým školním výsledkům.

Vaše firma stavěla i novou budovu OC 
Lety. Realizujete i jiné stavby v okolí? 
Působiště naši stavební firmy je opravdu 
po celé republice a je velmi různorodé. Co se 
týče Letů, pár metrů od základní školy stavíme 

bytový dům pro soukromého investora. Trošku 
dál, v Plzni, jsme postavili novostavby projektu 
Panorama Plzeň. Aktuálně také pracujeme 
na obnově kláštera v Plasích či v Martinickém 
paláci na Hradčanském náměstí. Jak jsem 
zmínil, naše stavby jsou opravdu rozmanité – 
od rekonstrukcí, skrz historické, památkové 
stavby, tak novostavby rodinných domů, bytů, 
až po technické a průmyslové haly.

Odkud pocházíte? 
Dobrá otázka, někdy už ani sám nevím. Pů-
vodem jsem z Ruska, ale moje kořeny sahají 
do Polska a Německa. V Čechách žiji již 
13 let, ženu mám Slovenku, mluvím 5 jazyky, 
tak někdy již skutečně uvažuji o tom, odkud 
vlastně pocházím.

Vaše koníčky? Máte na ně vůbec čas?
Má někdo čas na koníčky při práci ve stava-
řině? Ve volném čase si určitě rád pročistím 
hlavu v přírodě, přečtu si dobrou knihu, 
věnuji se rodině.

Jak se vám v Letech líbí? 
Musím se přiznat, že v Letech jsem předtím 
nikdy nebyl. Ale jsem rád, že mě moje práce 
přivedla do této obce. Myslím si, že je to hezké, 
klidné místo pro život, či rekreaci. Lidi tady žijí 
víc v komunitě než v anonymitě velkoměsta. 
A ty kopce kolem vám nejeden Pražák závidí!
Děkuji za rozhovor.  Markéta Huplíková
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Jaká bude nová ředitelka ZŠ Lety?
Ve středu 24. listopadu se v nové budově naší mateřské školy 
sešly dvě desítky rodičů a další byli připojeni online, aby využili 
možnost osobního setkání s ředitelkou nově vznikající letovské 
základní školy Mgr. et MgA. Romanou Šindlářovou.

Setkání s novou paní ředitelkou 
vznikající ZŠ v Letech se neslo ve velmi 
příjemném duchu. Paní ředitelka 
na mě působila upřímně, sebejistě, 
zodpovědně a hlavně s chutí jít do nové 
školy tak, aby dětem a nejen dětem, ale 
i učitelům a rodičům přinášela radost 
a chuť školu navštěvovat.“
Jana Vujtěchová

Dítě není nádoba,  
kterou je třeba naplnit,  
ale pochodní,  
kterou je třeba zapálit“ 
Sokrates

K besedě přispěla svými názory 
i starostka obce Bára Tesařová:

Když půjde mé dítě do první třídy, 
bude moci pokračovat v letovské 
škole na druhém stupni?
Snažíme se, aby tomu tak bylo. Naším cílem je 
a opravdu chceme do pěti let vybudovat budovu 
2. stupně s tělocvičnou. Dokončena je objemová 
studie stavby, kterou si můžete prohlédnout 
na webu obce pod záložkou Základní škola. 
Čeká nás vyhlášení výběrového řízení na zpra-
cování projektu. Samotná výstavba bude záviset 
především na možnostech získání dotace.

Pokud do nové školy nastoupí dítě ve dru-
hém či třetím ročníku, jaké jsou jeho 
šance v pokračování na druhém stupni?
Pokud by vše šlo, jak má, budova 2. stupně by 
mohla být k dispozici i pro nastupující druháky. 
Pro další ročníky platí, že Lety mají s dobřicho-
vickou ZŠ smlouvu o spádovosti do roku 2034. 
Dobřichovická ZŠ může tedy (v případě vol-
ných kapacit) nabrat letovské děti i na 2. stupeň. 

A co říká paní ředitelka Šindlářová  
na angličtinu od 1. třídy?
Angličtina od první třídy bude samozřejmostí.

Co je Vám ve výuce blízké?
Ráda používám dramatickou výchovu, která 
mne provází celý život. Ráda bych tuto praxi 
využila nejen v dramatickém kroužku, ale 
i v jiných předmětech. Dramatická výchova 
podporuje prožitek a lepší zapamatování si 
učiva, ale také rozvoj osobnosti dítěte a lepší 
vztahy mezi dětmi samotnými.

Jaká by tedy měla letovská škola být?
Mým cílem je, aby škola byla co nejuniverzálněj-
ší. Kvalita pedagoga je pro mne na prvním místě, 
v tom nebudu dělat kompromisy. Učitelé, kteří 
dokáží zaujmout a vzbudit lásku dítěte k předmě-
tu, dokáží ovlivnit jeho další působení v životě. 
Díky aktivní výuce zábavnou formou si děti nové 
znalosti lépe zažijí a nezapomenou je. Budu vybí-
rat pedagogy, kteří se nebojí využívat nejnovější 
poznatky a trendy. A hlavně – kteří mají chuť se 
sami dále vzdělávat. Mojí prioritou je, aby se děti 
učily s chutí a radostí.  Markéta Huplíková 

Besedu doplnila i přítomná 
paní ředitelka MŠ Lety  
Jana Šalková Rozsypalová:

Kolik máme letos v naší školce 
předškoláků? 
Celkem jich je 26.

Půjdou všichni do letovské školy?
V minulých letech odcházela většina dětí 
do spádové dobřichovické ZŠ. Některé děti 
do všenorské nebo řevnické ZŠ, jiné do alterna-
tivních škol v okolí. Některé měly odklad školní 
docházky. V minulém roce odešlo do ZŠ 26 dětí 
z celkového počtu 27 předškoláků. Věřím, že 
místní škola, kde může dítě prohlubovat vztahy 
vznikající již ve školce a menší počet dětí ve tří-
dách umožňující individuálnější přístup, bude 
pro letovské rodiny přínosem.

Jakou školu připravuje pro naše děti?
Zvědavost byla veliká. V učebně Včelek to jen 
hučelo a ztichlo až s prvním představením 
paní ředitelky a jejím vyprávěním, jak vždy 
snila o budování malé školy, kam by děti 
chodily rády, rozvíjely přátelství na celý život 
a s radostí a chutí se učily.

Dotazů i odpovědí přišla celá řada. 

Kolik tříd budete v prvním  
školním roce otevírat?
Plánujeme otevřít 4 třídy. Dvě první třídy, 
k tomu druhou a v případě zájmu i třetí, 
příp. čtvrtou třídu. Vyšší ročníky mohou být 
smíšené, záleží na počtu dětí.

Kdy bude probíhat zápis do školy?
V dubnu. V případě, že máte zájem umístit své 
dítě do naší školy, uvítám komunikaci předem. 
Psát můžete na romana.sindlarova@zslety.cz.

Jaká bude kapacita jednotlivých tříd?
Naším ideálem je 20 dětí ve třídě. Maximální 
kapacita tříd je 25 dětí.

Bude v naší škole fungovat družina?
Ano, ranní i odpolední družina. 

A kroužky?
Určitě. Věříme, že se nám podaří navázat spo-
lupráci s aktivními učiteli z různých oborů 
(hudba, tanec, tvorba, ale i sportovní kroužky, 
IT, robotika, aj.). Vše bude záležet na potře-
bách dětí a rodičů. První vlaštovkou bude 
dramatický kroužek, který povedu. Uvažuje-
me i o navázání spolupráce se ZUŠ v okolí.
Začít můžeme již v lednu 2022, jelikož nová 
školní jídelna bude zároveň komunitním 
prostorem sloužícím ke spolkovým setkáním, 
seminářům, cvičení, divadlům, apod. 

S nápadem na vedení kroužku  
či doporučení vhodného lektora 

se obraťte přímo na paní ředitelku:  
romana.sindlarova@zslety.cz.

Foto Bára Tesařová
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Tak jako lidské tělo je i náš organismus 
rozmanitý, kde však každý orgán a buňka má 
své pravé a nepostradatelné místo a funkci. 
Nakonec však ve vší své různorodosti je 
schopný působit jako celek. Možná právě 
v různorodosti a schopnosti se domluvit je 
síla, někdy to není snadný úkol, ale pracuje-
me na tom. A vcelku se nám to daří... A co se 
u nás od začátku září dělo?

Ohlédnutí za podzimem 
a novými tradicemi

Podzim jsme každý ve své třídě prožívali 
jedinečně intenzivně a v souladu s přírodou. 
Naším úvodním úkolem bylo co nejhladší 
zapojení nových kamarádů do kolektivů jed-
notlivých tříd, které jsou nyní téměř všechny 
věkově smíšené, což přináší mnoho benefitů 
pro všechny. Společně jsme již podruhé 

Naše MŠ je živým organismem
Jestlipak víte, že naše letovská mateřská škola je již druhým 
školním rokem živým organismem s celkem stovkou buněk 
(rozuměj dětí) v 5 orgánech (rozuměj třídách) se svými 14ti 
řídícími centry (rozuměj pedagogové). 

uspořádali slavnost Zamykání vod, dovolím 
si dodat, že zamykání a odemykání Berounky 
a vod se již stává rituálem a nově založenou 
tradicí. Počasí nám i ten dvacátý říjnový 
den přálo a my prožili nádherný den, kdy 
nám naposledy v tomto roce zamávalo babí 
léto. Letos nás provází celoškolkový projekt 
s názvem Rok stromů, tak jsme si k zamykání 
vod přidali i uspávání stromů v den jejich 
mezinárodního svátku. 

Prožili jsme slavnostní  
svatomartinský týden  
a uvítali stromové přátele

Na naší rodící se zahradě na Slunečné louce 
jsme uspořádali s dětmi slavnost Uvítání 
stromových přátel, kdy jsme pro každý strom 
na zahradě čerstvě vysazený vytvořili dárečky. 
Každý stromek jsme zalili jak vodou, symbo-

lickým mlékem, tak i zpěvem a pohlazením. 
Tak snad se našim stromovým přátelům 
bude u nás dařit. Oslavili jsme i Den hojnosti 
a plodů, kdy jsme dlabali dýně a radovali se 
z úrody a barev podzimu. Ve třídě Mravenců 
jsme ještě k tomu na konci září uspořádali 
malou Michaelskou slavnost a v listopadu 
slavnost Dušičkovou, kdy jsme zavzpomínali 
na své předky i na ostatní bytosti, které už 
odešly do náruče Světla. Celé toto podzim-
ní období jsme ve všech třídách zakončili 
Svatomartinským týdnem, který vyvrcholil 
společnou oslavou na návsi při Martinském 
posvícení. Vyprávěli jsme si a také dramatizo-
vali legendu o svatém Martinovi. Martinskou 
kvalitou je soucit. Hlavním záměrem bylo 
tudíž plné prožití této lidské přednosti. Vyrá-
běli jsme lampionky jako symbol a průvodce 
nadcházejícím 12ti týdenním obdobím Světel 
(od svátku svatého Martina až do únoro-
vých Hromnic), vyšívali a jinak různorodě 
ztvárňovali papírové husy, svatomartinské 
koníky, podkůvky, pekli svatomartinské 
rohlíčky. Samozřejmě nechyběla spousta 
písní, básní, muzicírování a tanců k tomuto 
tématu. Několik našich hlavních hitovek jsme 
si společně s rodiči a přáteli zazpívali na návsi 
při Svatomartinském posvícení.

I my dospělí objevujeme  
obyčejnou radost z neobyčejnosti

Jsme moc rádi, že se nám i nyní daří nadále 
kvalitně s dětmi prožívat skutečný život. 
V této zvláštní době je život ve společenství 
těch vzrůstem nejmenších z nás místem kli-
du, oázou ozdravných životních sil a obyčejné 
radosti z každodennosti. S malými dětmi 
i společensky unavený dospělý může zažít, jak 
kouzelnou moc má přítomný okamžik a oby-
čejná neobyčejnost. Je-li vám smutno a cítíte 
se osaměle, zajděte za námi na kus řeči.  
 Pavla Soletka Krátká, průvodkyně třídy Mravenců

 Horní fota: Katka Kabilková

 Dolní fota: Pavla Exner a Bára Rezková
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V klubu od přípravky, mladších žákyň, 
starších žákyň až ke kadetkám působí Ka-
teřina Hallmann, Gabriela Bělíková, Tomáš 
Jandera, Filip Plášil, Mgr. Tomáš John a Aleš 
Nečesaný. Přípravka, minivolejbal, mladší 
žákyně a starší žákyně se účastní krajských 
soutěží, starší žákyně se účastní celostát-
ní soutěže Českého poháru, kde se naše 
družstvo konfrontuje s družstvy napříč celou 
republikou. Kadetky se účastní nejvyšší 
soutěže v ČR – extraligy kadetek a taktéž 
Českého poháru juniorek, kde se jim velmi 
daří a ambice máme veliké. Zároveň v klubu 
působí mistryně republiky v beachvolejbale 

Druhou listopadovou sobotu jsme uklidili,  
vyčistili a k zimnímu spánku připravili  
letovskou sokolku. Děkujeme všem,  
kteří se zúčastnili brigády!   Sokol Lety

Volejbalistky trenérsky posílily
Volejbal děvčat se od počátku školního roku rozjel na plné obrátky. Změna koncepce a výchovy 
spojená se založením nového klubu SVBC (Sport, Volleyball, Beachvolleyball Club) znamenala 
posílení o zkušené trenéry, kteří se věnují děvčatům nejen zde v Dobřichovicích, ale i v Praze, 
kde trénuje nejstarší složka kadetek. Děvčata jsou rozdělena do několika skupin dle věkových 
a výkonnostních kategorií.

Sokolská příprava na zimní spánek

kategorie U16 (Lenka Veselá) a U18 (sestry 
Pavelkovi), vítězky střední Evropy a účastni-
ce ME U18 ve slovinské Ljubljani. Pod vede-
ním reprezentačního trenéra Aleše Nečesa-
ného mají nastaveny vysoké cíle do dalších 
let, a to nejen zmíněné hráčky.
Naším cílem je děvčata naučit volejbal, vy-
tvořit v nich vztah ke sportu obecně, utužo-
vat kolektiv, který je důležitý v jejich vývoji 
a posunovat jejich možnosti. Máme radost 
z toho, jak se děvčata usmívají, baví je sport 
a volejbal obzvlášť. Snad nás doba „covidová“ 
opět nezbrzdí. Děkujeme všem za podporu. 
 Aleš Nečesaný, trenér mladých volejbalistek
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Nebudu chválit nikoho jmenovitě, byli 
báječní všichni. V sobotu ráno dokonce děti 
secvičily a sehrály divadlo, na které se můžete 
podívat na stránkách knihovny. Tady prosím 
omluvte jedinou nedokonalost, a to mojí 
kameru. Děkuji rodičům, ale hlavně dětem, 
neboť některé přišly poprvé a VYDRŽELY 
do konce. Pokud to bude možné, tak v dubnu 
opět na viděnou se spacáky a hezkou knihou.

I naše knihovna má své sponzory
Ráda bych na závěr poděkovala všem sponzo-
rům letovské knihovny. Je jich víc, ale dnes jme-
novitě letité velice štědré mecenášce četby paní 
Ludmile Skopečkové, která neúnavně posílá 
knižní novinky po své dceři. Moc si toho vážím 
a děkuji za obohacení fondu naší knihovny.  
 Na viděnou mezi regály se těší  

 Petra Flasarová, knihovnice.

ZAMYŠLENÍ

Maminko, mohla bys 
mě aspoň obejmout?
Onehdy jsem si nad sklenkou vánočního 
vaječného koňaku povídala s kamarád-
kou, jejíž rodina byla krátce po Covi-
du jednoho člena. Příběh je to docela 
úsměvný, a tak se s vámi o něj podělím. 
Kamarádčin syn byl dlouhodobě objedna-
ný na plánovanou operaci. Vyběhával si 
všechna potřebná předoperační vyšet-
ření, leckdo ví, co to dá práce a lítání. 
Posledním krokem před nastoupením 
do nemocnice byl PCR test. A ejhle, on byl 
pozitivní. Takže všechno bylo najednou 
jinak, operace se nekonala, přesunula se 
na následující rok. Synek zůstal doma, 
zavřený ve svém pokoji. Zbytek rodiny 
se chudákovi vyhýbal jak čert kříži. 
Maminka sice uvařila, ale talíř nechala 
za dveřmi se slovy: „Máš tu jídlo, vem si 
to!“ A tak chlapec trávil dlouhé dny sám 
ve svém vězení. Po domě chodil s respi-
rátorem a prostory, které měl ve výji-
mečných případech dovoleny (toaleta, 
koupelna) po sobě poctivě dezinfikoval. 
Po týdenní samotce už to přestala být 
legrace. Puberťák o hlavu větší než máma 
prosil: „Maminko, nemohla bys mě aspoň 
obejmout, vždyť jsem tady pořád sám?“. 
„Nemohla, my ostatní potřebujeme chodit 
do práce a do školy, tak to musíš vydržet“.
Vydržel to, co mu, chudákovi, zbývalo. Teď 
už zase chodí spokojeně do školy, večeří se 
zbytkem rodiny u stolu v kuchyni a je rád, 
že s nimi může být. Všechno zlé je pro něco 
dobré. Snad i ta zatracená mrcha, co tu 
s námi tráví už druhé Vánoce a omezuje 
nás na každém kroku. Třeba si díky ní bu-
deme více vážit možnosti být se svými blíz-
kými, kolegy z práce, kamarády a učiteli. 
Přeji všem krásné vánoční svátky v kruhu 
svých nejbližších, v pohodě, a hlavně 
ve zdraví.  Jana Šilhavá, asistentka starostky

Skvostné historické 
památky, nádher-
nou přírodu i krásy 
a úskalí každodenního 
života v Libanonu nám 
v listopadu zprostřed-
kovala Letovačka Petra 
Klobušiaková. Útulné 
prostředí letovské 
knihovny, vonící káva 
naší milé knihovnice 
Petry Flasarové i nape-
čené koláče podtrhly 
sdílnou atmosféru 
setkání mladé i starší 
generace. 
 Markéta Huplíková

Noční čtení 
aneb dobrodružství za humny

Je krásné setkat se a sdílet

Upřímně, už nevím po kolikáté, ale opravdu se konalo. Bylo 
vyprodáno, ač se to z počátku nezdálo možné. Přečetli jsme 
spoustu pohádek, některé já, některé báječná posila paní Anna 
Skotáková, kterou děti znají od vidění nebo ze školy a hodně 
četli i zdatní “třeťáci”. 

Fo
to

 P
et

ra
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Foto Markéta Huplíková
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NOVĚ NAROZENÍ LETOVÁCI

narozen: 3. 10. 2021
rodiče:  Petr Hejnal  
 a Jitka Strnadová

JAN STRNAD

VZPOMÍNKA
V říjnu jsme se rozloučili s panem Vrati-
slavem Niklem a paní Boženou Vanžuro-
vou. V prosinci nás opustila paní Jiřina 
Márová.

Paní Vanžurová byla léta nejstarší 
obyvatelkou Letů, 23. prosince 2021 
by oslavila 100 let. Byla obdivuhodně 
vitální, usměvavá a energická. Patřilo 
k mým milým povinnostem před Váno-
ci jí poblahopřát, bude mi chybět. O to 
více budeme vzpomínat!

 Barbora Tesařová

JUBILANTI
V listopadu oslavili své 75. narozeniny 
pan Jan Werner, pan Tomáš Bím a paní 
Irena Hávová.

V prosinci oslaví 75. narozeniny pan 
Václav Komenda a 85. narozeniny paní 
Zdeňka Brunclíková.

V lednu 2022 oslaví 75. výročí paní 
Vlasta Bartůšková, paní Alena Strnadová 
a pan František Zelenka. Krásných 80 let 
oslaví paní Věra Vaňhová a neuvěřitel-
ných 92 let pan Václav Hodek.

Ze srdce všem gratulujeme a přejeme 
pevné zdraví a dobrou náladu!

narozena: 25. 10. 2021
rodiče:  Patrik a Kateřina  
 Petříkovi
sourozenec: Matyáš Petřík

narozen: 25. 10. 2021
rodiče:  Robert Nižník  
 a Alena Wehle
sourozenci: Anička Wehle  
 a Vincent Nižník

STELLA PETŘÍKOVÁ JÚLIUS NIŽNÍK EDITA SOBOTKOVÁ

Novinky v knihovně

Bílá místa Berounska
Známý spisovatel Otomar Dvořák pro nás 
spolu s Marií Holečkovou a Vojtěchem 
Karpíškem připravili živou besedu věnovanou 
opomíjeným místům Berounska. Příkladem 
je krásné údolí Kačáku kolem Nenačovic, dra-
matická skaliska Brd v úseku mezi Řevnicemi 
a obcí Lety, rybniční oblasti Hořovicka, hrani-
čící s Příbramskem, málo známé lesní partie 
Brd kolem Litavky, či cesty kolem posvátného 
Velízu u Kublova a mnoho dalších. Místa jsou 
vesměs dostupná jak pěšky, tak na kole či 
automobilem a vhodná i pro rodinné výlety. 
Čeká nás mnoho pěkných fotografií výhle-
dů i rozhleden a díky pátrání v archivech 
a odborných publikacích především odhalení 
mnoha tajemství a příběhů těchto tzv. „bílých 
míst“ Berounska.

Jo Nesbo I Syn, Žárlivost a jiné povídky
Cristine Alger I Bankéřova žena
Michael Viewegh I Mým vrstevníkům
Anne Tylerová I Špulka modré nitě
H. M. Kórnerová I Heřmánkové údolí
Denise Mina I Konec vosí sezóny
Gilly Macmillanová I Popravdě, každý lže
Theresa Révay I Všechny sny světa
Robert Brynza I Temné hlubiny
Michael Třeštík I Alespoň jsem to zkusil

pro mládež například:
Lin Rina I Kroniky prachu  
 nebo trilogie Spirit Animals

narozena: listopad 2021
rodiče: Miloslav a Jana  
 Sobotkovi

Letovská akademie stále žije
Rok 2022 odstartujeme opět Letovskou akademii a to 20. ledna v 18 hod. v nové školní jídelně ZŠ 
Lety mapováním pozoruhodných míst v oblasti dolní Berounky a Berounska.

Pohled na obec Svatý Jan pod Skalou.
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Šest mladých sochařů a sochařek po 10 dní vytvářelo pro obec 
Lety sochy z topolových kmenů. Sochy dosahují výšky až 5m! 
Každý ze sochařů pojal svou práci velice osobitě, jak se můžete 
přesvědčit, jelikož po důkladné penetraci byly sochy začátkem 
prosince usazeny na svá nová místa v obci. 

1. 1. Sokolský novoroční běh

29. 1. Masopust s hasiči

9. 4. Ukliďme si Lety

jaro a podzim Vítání občánků

30. 4. Discoslet čarodějnic

1. 5. Pohádkový les

28. 5. Letovské máje

5. 6.  Královský průvod Karla IV. 

červen Rodinný desetiboj a Den 
dětí na sokolovně

24. 6. Netradiční taneční 
odpoledne u srubu II.

červen a září Letní kino u srubu

červen Sportovní dětský 10ti boj 
na Sokolovně

červenec Blues na hrázi – koncert 
After 40 u srubu

27. 8. Potlach a dětský den 
osady Strong Boys

31. 8. Slavnostní otevření 
základní školy

Září Noc sokoloven

7. 10. Drakiáda v Letech

12. 11. Svatomartinské posvícení 
a lampionový průvod

26. 11. Winter TransBrdy

prosinec Mikulášská na sokolovně

11.12. Stříbrná neděle – adventní 
cinkání

LETOVSKÉ AKCE 2022
1. 1. Sokolský novoroční běh

29. 1. Masopust s hasiči

9. 4. Ukliďme si Lety

jaro a podzim Vítání občánků

30. 4. Discoslet čarodějnic

1. 5. Pohádkový les

28. 5. Letovské máje

5. 6.  Královský průvod Karla IV. 

červen Rodinný desetiboj a Den 
dětí na sokolovně

24. 6. Netradiční taneční 
odpoledne u srubu II.

červen a září Letní kino u srubu

červen Sportovní dětský 10ti boj 
na Sokolovně

červenec Blues na hrázi – koncert 
After 40 u srubu

27. 8. Potlach a dětský den 
osady Strong Boys

31. 8. Slavnostní otevření 
základní školy

Září Noc sokoloven
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LETOVSKÉ AKCE 2022

Sochy v naší obci
Ve druhé polovině července proběhlo v Letech 
Sochařské sympozium.

NOVÁ ZÁKLADNÍ ŠKOLA LETY

HLEDÁ
OD ZÁŘÍ 2022

UČITELE
1. STUPNĚ

A VYCHOVATELE
VÍCE INFORMACÍ   

 romana.sindlarova@zslety.cz

A ŠKOLNÍ KUCHYNĚ

HLEDÁ
KUCHAŘE

KUCHAŘKU
NÁSTUP MOŽNÝ IHNED

VÍCE INFORMACÍ 

Jevhenija Jarošová – garant závodu

 731 438 260    zr.6790@scolarest.cz
Požadujeme: spolehlivost, pracovitost, chuť učit se nové věci, zkušenosti v oboru vítány. 

Nabízíme: zázemí stabilní nadnárodní společnosti, zaměstnanecké benefity.
Pracovní doba: Po – Pá 6:00-14:30, svátky a víkendy volné! 

nebo

Za obec Lety přejeme krásné Vánoce  
a šťastný nový rok 2022.
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